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Säkylän vammaisneuvosto PÖYTÄKIRJA

5.11.2021

Paikka ja aika:
Sähköpostikokous 7.5.2021 alkaen;
kokous saatiin päätökseen 5.11.2021

Osallistujat:
Katri Asikainen
Ari Heikkilä
Jaana Järvinen
Katriina Koho
Jarmo Kyllönen
Marja Lempiälä
Kari Madekivi
Terttu Pesonen-Säilä
Katja Kuula
Sari Huhtinen
Ismo Nieminen
Terttu Mäkimattila
Tuula Vätti
Raimo Salonen (kirjallisena ja puhelimessa)
Anna Kivimäki, sosiaalityön päällikkö
Titta Soranko, sihteeri
Jenni Kossila, uusi sihteeri

VAMMAISNEUVOSTON KOKOUS

1§ Kokouksen avaus

Vammaisneuvoston puheenjohtaja Ari Heikkilä avasi sähköpostikokouksen.

2§ Ääntenlaskijoiden ja pöytäkirjantarkastajien valinta

Valittiin yksimielisesti ääntenlaskijoiksi ja pöytäkirjantarkastajiksi Terttu
Pesonen-Säilä ja Jarmo Kyllönen.

3§ Laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Todettiin kokous laillisesti kokoonkutsutuksi ja päätösvaltaiseksi.
Kokouskutsu ja kaikki materiaali lähetettiin kaikille jäsenille ja varajäsenille.

4§ Esityslistan hyväksyminen

Hyväksyttiin esityslista.

5§ Säkylän kunnan Vammaisten hyvinvointisuunnitelman uudistaminen: tutustuminen edelliseen
suunnitelmaan, keskustelu ja mahdollisen työryhmän asettaminen .

Anna Kivimäki: Vammaisten palvelu- ja hyvinvointisuunnitelma on tarkoitus
päivittää tietojen osalta (mm. tilastot). Onko hyvinvointisuunnitelma muuten
vanen näkökulmasta riittävä, vai pitäisikö siihen lisätä vielä joitain aihealueita/
puuttuuko siitä jotain?

Katriina Koho: Luin huolella vammaisten hyvinvointi -ja palvelusuunnitelman.
Se on hyvin kattavasti ja selkeästi laadittu. Moni asia on sen laatimisen
jälkeen muuttunut.Odotan mielenkiinnolla päivitettyä versiota.

Suunnitelmaan kannanottaminen siirrettiin seuraavalle kokoukselle.
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6§ Ehdotus vaalipaneelin tms. järjestämisestä kunnallisvaaliehdokkaiden aktivoimiseksi vammaisasioissa;
mahdollinen työryhmä hoitamaan järjestelyt

Ehdotus ei aiheuttanut toimenpiteitä.

7§ Puheenjohtajan raportti Toimintakeskuksen kuljetusuudistuksen kilpailutuksesta

Raportti pöytäkirjan liitteenä.

8§ Vammaisneuvoston ja kunnan viranhaltijoiden yhteistyön kehittäminen

Ari: edelliseenkin liittyen kerron, että keskusteluissamme (kunnanjohtaja Teijo
Mäenpää, khall.pj. Marko Pelttari, Katri ja Ari) edistyimme jonkin verran
vammaisneuvoston ja viranhaltijoiden sekä luottamushenkilöiden yhteistyön ja
tiedonvaihdon asiassa. Mäenpää lupasi, että uusi kunnanhallitus ottaa
tehtäväkseen korjata hallintosäännössä olevan vanhentuneen muodon, jossa
sanotaan, että kunnanhallitus VOI asettaa vammaisneuvoston. Asiahan on
muuttunut jo kuntalain uudistuksessa n. 2016. Pikku seikka, mutta kuvastaa
ehkä laajemminkin suhtautumista. Saimme myös muutenkin vihreää valoa.
Mäenpää mm. totesi, että 16.11.20 esittämämme osallistumisoikeus
lautakuntien kokouksiin on liian viimetipan toimintaa; kuvasinkin sitä hänelle
lähinnä hätäjarrun käyttötilaisuudeksi, jos ei kerran vammaisneuvosto ole
saanut käsiteltäväkseen asiaa ajoissa. Saimme lupauksen, että tätä asiaa
edistetään uudessa kunnanhallituksessa. Omasta mielestäni hallintosääntöön
pitäisi kirjoittaa selväsanaisesti kaikkien hallinnonalojen velvollisuus tuoda
asiat hyvissä ajoin vaneen.

Toisessa keskustelussamme (Anna Kivimäki, Titta, Katri, Ari) oli puheena mm.
se, että mielestämme nimenomaan viranhaltijoilla tulee olla velvollisuus tuoda
vammaisia koskevat asiat vaneen, ei niinkään vanella velvollisuus niitä
seurata ja tiedustella.

9§ Pyydetään sosiaalityön päällikköä avaamaan vanelle vammaistyön ja sosiaalityön henkilöstöjen tämän
hetkiset tehtävät ja nimet; kunnan sivujen ajantasaisuus tässä mielessä.

Anna Kivimäki: SOTE-henkilökunnan muutokset. Liitteenä sosiaalipalveluiden
tämän hetkiset yhteystiedot. Sosiaalipalveluissa on tapahtunut sekä
henkilövaihdoksia (mm. lastensuojelussa, perhepalveluissa ja
aikuistenpalveluissa) että työn organisoinnin muutoksia (mm.
vammaispalveluista vastaa nykyään isompi joukko työntekijöitä).

Näiden lisäksi SOTE-puolella on myös laajemmin tapahtunut muutoksia.
Esim. Taina Juvonen on valittu vakituisesti sote-johtajan virkaan, Miia
Multanen toimii vt. ylilääkärinä ja Jaana Oksa on aloittanut määräaikaisena
Terveyspalveluiden päällikkönä. Näiden lisäksi vanhuspuolella on aloitettu
ARVI ja KAJ -kuntoutus- ja arviointijaksot, joiden tarkoituksena on arvioida
asiakkaan voimavaroja ja toimintakykyä sekä tämän pohjalta määritellä
sopivat palvelut kotona asumisen tukemiseen (KAJ) tai arvioida onko kotona
pärjääminen enää mahdollista (ARVI). ARVI:in on mahdollista siirtyä myös
sairaalahoidon jälkeen kuntoutusjaksolle.

10§ Sote-lautakunnan ja sivistyslautakunnan pöytäkirjoihin tutustuminen; mahdollinen työryhmä

Ari: Osana vaikuttamispyrkimystämme on ehdolla lautakuntien pöytäkirjoihin
tutustuminen yhdessä, ehkäpä jollain nimetyllä työryhmällä; olemme siis
tavallaan etsimässä niitä lautakuntien päätöksiä, joihin vammaisneuvostolla
olisi pitänyt olla mahdollisuus osallistua jo valmisteluvaiheessa.

Ehdotuksen toimenpiteet jäivät seuraavaan kokoukseen.
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11§ Syysretken järjestäminen, jos tilanne sallii; ajankohta, kohde ja järjestelyt

Ei toimenpiteitä tässä tilanteessa.

12§ Vammaisneuvoston jäsenten valinta

Pj Ari: vammaisneuvoston toimikausi on sama kuin kunnanvaltuuston
toimikausi, joten valinta tulee nyt ajankohtaiseksi

Pitäisi miettiä, millä keinoin vammaisneuvoston toimintakyky varmistetaan
alkavalle vaalikaudelle. Pyrkimyksenämme on jo pitkään ollut päästä mukaan
vammaisia koskevien asioiden valmisteluun kaikilla hallinnonaloilla jo
varhaisessa vaiheessa. Tällöin vammaisneuvoston asiantuntemukselle ja
aktiivisuudelle tulee olemaan käyttöä.

Säkylän kunnan Vammaisten hyvinvointi- ja palvelusuunnitelmassa 2013-2020
sanotaan hyvin:

Vammaisneuvoston avulla kehitys- ja vaikeasti vammaiset henkilöt ja heidän
omaisensa pääsevät ilmaisemaan omat ideansa järjestelmän kehittämiseksi ja
vaikuttamaan vammaispoliittiseen päätöksentekoon.
Vammaisneuvoston avulla annetaan vammaisille henkilöille yhdenvertaiset
mahdollisuudet vaikuttaa elinolojaan koskevaan päätöksentekoon.

Toimintasäännöstämme:

2 § Vammaisneuvoston kokoonpano
Kunnanhallitus nimittää vammaisneuvoston jäsenet seuraavasti:
- vähintään kuusi (6) vammaisten tai heidän omaistensa edustajaa, edellisen
vammaisneuvoston esityksen perusteella. Valittavien joukossa olisi
mahdollisuuksien mukaan tärkeää olla alan järjestöjen
ja yhdistysten edustajia
- neljä (4) kunnan edustajaa ja heille varaedustajat; valittavien tulisi olla
motivoituneita vammaisneuvoston toimintaan
- yksi (1) seurakunnan edustaja ja varaedustaja, seurakunnan esityksen
perusteella.

Nykyisistä vammaisneuvoston vapaaehtoisjäsenistä ovat ilmoittaneet
jatkohalukkuutensa Terttu Mäkimattila, Marja Lempiälä, Katri Asikainen ja Ari
Heikkilä.

Puheenjohtaja julkaisi Alasatakunta-lehdessä jäsenhakuilmoituksen 21. ja
26.10. Lisäksi kunnan sivuille ja facebookiin saatiin ilmoitusteksti 1.11.

Tähän mennessä (4.11.) pj. on saanut vain yhden yhteydenoton, Siru
Törröseltä. Lisäksi pj. ja vpj. ovat tehneet jäsenhankintaa, ja pyytäneet
Kansalaisraadissa (2016) mukana ollutta Pirkko Mäenpäätä sekä Sanna
Katavistoa jäseniksi.

Nämä kolme henkilöä ovat halukkaita vaikuttamaan kunnan vammaisten
parhaaksi vammaisneuvostossa, ja heillä on erilaisia kontaktipintoja
vammaisuuteen.

Puheenjohtaja ehdottaa, että väistyvä neuvosto esittää kunnanhallitukselle
mainittuja seitsemää henkilöä nimitettäväksi neuvoston vapaaehtoisjäseniksi
alkaneelle vaalikaudelle. Lisäksi pj. ehdottaa, että jäsenhankintaa jatketaan
vielä, sillä olisi tärkeää saada jäseniksi mm. paikallisia vammaisjärjestöjen ja -
yhdistysten aktiiveja.

Kokous hyväksyi puheenjohtajan ehdotukset.

Kunnanhallitus on jo nimennyt (13.9.) valtuustoryhmien ehdotusten
perusteella seuraavat viisi henkilöä vammaisneuvostoon kunnan edustajiksi:
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jäsen varajäsen
Kyllönen Jarmo Männistö Mika
Lehtonen Mia Järvinen Jaana
Ojavalli Maaret Männistö Kirsi
Ilomäki Juha Kuula Katja
Järvinen Jyrki Jaakko Jaakkola Anne

13§ Kysely kansallisen Vammaisneuvostopäivän järjestämisestä; pj:n vastaus

Ari vastasi kyselyyn keväällä, ja piti vastauksessaan tärkeänä
vammaisneuvostopäivän järjestämistä, ja ehdotti käsiteltäväksi aiheeksi vanen
vaikuttamismahdollisuutta kunnan päätöksentekoon.

Valtakunnallisen VANE:n lähettämä kutsu etäkokoukseen vämmaisneuvoston
jäsenille on pöytäkirjan liitteenä.

14§ Muut esille tulevat asiat

Puheenjohtaja keskeytti kokouksen 10.6.21 kesän ajaksi, sillä tarvittavaa
keskustelua ja päätöksiä ei saatu aikaan.

Kokousta jatkettiin 4.11.2021.

Syyskuussa uudeksi vammaisneuvoston sihteeriksi on nimitetty Jenni Kossila,
joka toimii asumispalvelujen esimiehenä Säkylässä.

Toivotamme Jennin tervetulleeksi joukkoomme, ja samalla kiitämme
vammaisneuvoston pitkäaikaista sihteeriä Titta Sorankoa hänen merkittävästä
työstään Säkylän vammaisten hyväksi, myös tässä tehtävässä,

15§ Kokouksen päättäminen

Puheenjohtaja kiitti osallistujia ja neuvoston jäseniä kuluneesta kaudesta ja
päätti kokouksen.

Kokouksen puolesta Säkylässä 5.11.2021

Ari Heikkilä Jenni Kossila

puheenjohtaja sihteeri

Pöytäkirjan tarkastus

Olemme tarkastaneet kokouksen pöytäkirjan Säkylässä ______.2021

Terttu Pesonen-Säilä Jarmo Kyllönen


